

# 香港青聯學生交流網絡

## 「長安回望繡成堆 鎬京歷史體驗之旅」

### 西安文化交流團2025

西安市，古稱鎬京、長安、京兆、西京，是中華人民共和國陝西省的省會城市，是中國乃至世界範圍內的文化及旅遊名城，其歷史及人文積澱極為深厚，在海內外知名度較高。其是中國歷史上第一個被稱為京的城市，擁有著 3,100 多年的建城史以及 1,070 餘年的建都史。歷史上曾有包括周、西漢、隋、唐等在內的多個繁榮朝代在此建都，從而令西安見證了中國歷史上開放、外向、尚武、繁榮的頂峰時期圖景，並留下巨量遺存。西安目前有兩項六處世界文化遺產，也是陸上絲綢之路起點城市。西安主城區至今仍保留有完整的明代城牆及城門、護城河及橋、角樓、瓮城、箭樓等設施，在市內及周邊散布著秦始皇陵、漢陽陵、漢長安城遺址、唐大明宮遺址等大量古代文化遺存，具有極高的考古研究價值。

西安是中國國家中心城市之一，絲綢之路經濟帶、新亞歐大陸橋及黃河流域重要城市，關中城市群經濟、科技、教育、能源、金融、文化、商貿中心，其所屬的閻良區中國重要的航空產業基地。2009 年經國務院批准《關中—天水經濟區發展規劃》，提出將西安建設成為國家重要的科技研發中心、區域性商貿、物流、會展中心、區域性金融中心、國際一流旅遊目的地以及全國重要的高新技術產業和先進製造業基地，着力打造西安國際化大都市。

交流團日期：2025年1月6日至10日（五天四夜）

對象：a. 年齡介乎 18-35歲（以出發前往內地當日計算）並

b. (i) 持有有效香港永久居民身份證 或

(ii) 持有有效香港居民身份證並在香港就讀全日制課程

費用：全免（包括：來回交通、住宿、膳食、保險、交流活動等費用）

按金：港幣2000元正（順利完成整個交流後全數退還，包括出席團前簡介會及分享會，和完成報告）

\*個人購物支出除外

報名：掃描海報中的QR Code 或 填寫表格：<https://forms.gle/tPXRWCNzXJveHvTYA>

如有查詢，請隨時與本會秘書處聯絡（電郵：[sg@sna.hkuya.org.hk](mailto:sg@sna.hkuya.org.hk)）

時間表：

即日起至2024年11月23日	宣傳推廣
2024年11月23日下午10時	報名截止
2024年12月7日	面試
2024年12月19日（時間待定）	團前簡介會（Zoom）
2025年1月6至10日	交流團
2025年1月25日（時間待定）	分享會（按金將於同日退還）

交流團行程(擬定):

第一天	【明城牆】、【鐘鼓樓廣場】、【回民街】
第二天	【陝西曆史博物館】、西安企業、【永興坊】
第三天	【秦始皇陵博物院】、【大慈恩寺】、【大唐不夜城】
第四天	【交大西遷博物館】、【易俗社文化街區】
第五天	【大明宮國家遺址公園】

主辦機構簡介:

#### 香港青年聯會介紹

香港青年聯會(簡稱「青聯」)成立於1992年8月4日,主要以中華全國青年聯合會及各省市青聯的港區特邀委員為核心,由本港各界青年才俊、青年團體領袖及學界精英組成。

多年來,青聯舉辦了眾多豐富多彩的活動,並通過活動的籌備,鍛煉會員的領導力、組織力和執行力,為社會培養出一批又一批關心祖國、熱愛香港、敬業樂群的青年精英和精幹的義工隊伍。許多成員被引薦到內地及本港的社會團體及政府諮詢架構,成為愛國建港的中堅力量。青聯現有個人會員2,300多人,團體會員48個,總會員人數超過33,000人。

邁入第32屆,本會將以「擁抱世界」作為發展目標,拓寬工作範疇,為香港青年提供更廣闊的參與平台,包括推動多元文化交流、增進人文往來、促進科技經貿合作等,旨在培養香港青年的全球視野,鼓勵他們積極參與,發揮香港作為「一帶一路」超級聯繫人的作用,為發展貢獻力量。

#### 香港青聯學生交流網絡介紹

香港青聯學生交流網絡(HKUYASNA)乃香港的非牟利自願團體,為香港青年聯會(HKUYA)的屬會。本會的理事會由不同院校的大學生所組成,至今已有超過3000名大學生成為本會會員。本會致力為大學生提供不同類型活動,讓學生能夠有全方位發展以及能力提升,為未來就業發展奠定堅固的基礎。本會今年專注於舉辦與就業相關的活動以及提供不同的義工志願服務機會,讓大學生能發掘潛能、充實自己。

# HKUYA Student Network Alliance

## 【Looking Back at Chang'an Haojing Historical Experience Tour】

### 2025 Xi'an Cultural Exchange Tour

Xi'an, formerly known as Chang'an, is the capital of Shaanxi Province and a prominent cultural and tourist destination both in China and globally. With a rich urban history spanning over 3,100 years, Xi'an has been the capital for several influential dynasties, including the Zhou, Western Han, Sui, and Tang. Today, it boasts two UNESCO World Heritage Sites and serves as the starting point of the Silk Road. The city is marked by its well-preserved Ming Dynasty walls and a wealth of ancient cultural relics, which provide significant archaeological insights.

As a national central city and a key hub along the Silk Road Economic Belt, Xi'an plays a crucial role in technology, education, finance, and cultural commerce. Recent plans to enhance Xi'an as a centre for innovation and tourism aim to elevate its status on the international stage.

**Exchange Tour Date:** 6-10 January, 2025 (five days, four nights)

**Eligibility:** Age 18-35 (as of departure date) and

(i) Hong Kong permanent resident; or

(ii) Holder of valid Hong Kong resident identity card who studies in a full-time program in Hong Kong

**Cost:** Free of charge (covering transportation, accommodation, meals, insurance, and activities)

**Deposit:** HKD 2,000 (fully refundable upon completion of the exchange, including the information session and sharing session, and the submission of a report or designated tasks)

\*Excluding personal additional expenses

**Registration:** Scan the QR Code on the poster or fill out the form at: <https://forms.gle/tPXRWCNzXJveHvTYA>

For any inquiries, please feel free to contact the Secretariat (Email: [sg@sna.hkuya.org.hk](mailto:sg@sna.hkuya.org.hk)).

#### Timetable:

Early Nov till 23 November, 2024	Promotion period
23 November, 2024 10:00pm	Application deadline
7 December, 2024	Interview
19 December, 2024 (Time TBC)	Information Session (via Zoom)
6-10 January, 2025	X'ian Tour
25 January, 2025 (Time TBC)	Sharing Session (Deposits will be refunded on the same day)

**Itinerary (tentative):**

Day 1	Ming City Wall, Bell and Drum Towers Square, Muslim Quarter
Day 2	Shaanxi History Museum, Xi'an Enterprises, Yongxingfang
Day 3	Qin Shi Huang Mausoleum Museum, Da Ci'en Temple, Da Tang Nightless City
Day 4	Xi'an Jiaotong University Westward Migration Museum, Yisu Cultural Street
Day 5	Daming Palace National Heritage Park

**Introductions of the organizations:**Introduction of HKUYA:

Established on August 4, 1992, the Hong Kong United Youth Association (HKUYA) is centred around invited members from the All-China Youth Federation and various provincial youth federations. It comprises talented youth leaders from diverse sectors, youth organizations, and academic elites in Hong Kong.

Over the years, HKUYA has hosted a wide range of activities, fostering leadership, organizational, and execution skills among its members. This has helped cultivate a generation of young elites and dedicated volunteers who care for their country, love Hong Kong, and are committed to community service. Many members have been recommended to social organizations and government advisory bodies in both Mainland China and Hong Kong, becoming a vital force in the patriotic development of Hong Kong. Currently, HKUYA has over 2,300 individual members, 48 organizational members, and a total membership exceeding 33,000.

Entering its 32nd year, HKUYA aims to embrace the world as its development goal, broadening its scope to provide Hong Kong youth with wider participation platforms. This includes promoting multicultural exchanges, enhancing cultural interactions, and fostering cooperation in technology and trade. The goal is to cultivate a global perspective among Hong Kong youth, encouraging active participation and enabling Hong Kong to serve as a key connector in the Belt and Road Initiative, contributing to development efforts.

Introduction of HKUYASNA:

Hong Kong United Youth Association Student Network Alliance (HKUYASNA) is a non-profit voluntary organization affiliated with the Hong Kong United Youth Association (HKUYA). Its council comprises university students from various institutions, with over 3,000 members to date. HKUYASNA is dedicated to offering a variety of activities that promote comprehensive development and skill enhancement for students, laying a solid foundation for their future careers. This year, the focus is on organizing employment-related initiatives and extracurricular enrichment programs along with diverse volunteering opportunities, enabling students to discover their potential.